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Abstract

Continental strata of Early and Middle Jurassic age are seldom-exposed, and little is known of the history of sauropod
dinosaurs prior to the neosauropod radiation of the end of the Middle Jurassic. Here, we report, in the Middle Jurassic of the
Occidental Saharan Atlas (Algerian High Atlas), the discovery of a skeleton, including cranial material, of a new cetiosaurid
sauropod. Chebsaurus algeriensis n. g., n. sp. represents the most complete Algerian sauropod available to date, only few
remains were found before. To cite this article: F. Mahammed et al., C. R. Palevol 4 (2005).
© 2005 Académie des sciences. Published by Elsevier SAS. All rights reserved.

Résumé

Le « Géant des Ksour », un dinosaure sauropode du Jurassique moyen d’Algérie. Parce que les dépôts continentaux
du Jurassique inférieur et moyen affleurent rarement, l’histoire des dinosaures sauropodes est très mal connue avant la radiation
des néosauropodes, à la fin du Jurassique moyen. Nous rapportons ici la découverte, dans le Jurassique moyen de l’Atlas sahar-
ien occidental (Haut Atlas algérien), du squelette et du crâne d’un nouveau sauropode cétiosauride. Chebsaurus algeriensis n. g.,
n. sp. représente le sauropode algérien le plus complet connu à l’heure actuelle, seuls quelques restes épars ayant été trouvés
auparavant. Pour citer cet article : F. Mahammed et al., C. R. Palevol 4 (2005).
© 2005 Académie des sciences. Published by Elsevier SAS. All rights reserved.
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